
 

 

MEMO 

 

 

 

 

 

  

 

Geachte raadsleden, 

 

In deze memo informeert het college van B&W u over de kunstgras voetbalvelden in de 

gemeente Koggenland. De gemeente Koggenland heeft 4,5 kunstgrasveld in eigendom en 

beheer op de complexen van Victoria O, RKEDO, Kwiek ’78 en SC Dynamo (1,5 veld). 

 

Aanleiding 

Eind 2022 hebben de sportverenigingen RKEDO en Victoria O aangegeven dat de kwaliteit van de 

kunstgrasvelden op hun complex zodanig is verslechterd dat veilig sporten in het geding komt. 

De verenigingen melden dat het aantal blessures onder leden die spelen op kunstgras is 

toegenomen. Een deel van de leden geeft aan liever niet op het kunstgras te spelen. Het college 

heeft veiligheid hoog in het vaandel staan en neemt deze signalen serieus.   

 

Keuring kunstgrasvelden 

In 2010 heeft de KNVB de gebruiksnorm voor kunstgrasvelden geïntroduceerd. Deze 

gebruiksnorm houdt in dat velden gedurende een periode van minimaal acht jaar dienen te 

voldoen aan sporttechnische eigenschappen. Voorbeelden van eigenschappen zijn balstuit en 

schokabsorberend vermogen van het veld. Na acht jaar geldt een verplichte keuring. Bij een 

keuring wordt een veld getoetst op het voldoen aan de gebruiksnorm. Als een veld niet voldoet 

aan de gebruiksnorm mogen er geen KNVB wedstrijden op worden gespeeld. Voldoet een veld 

wél aan de gebruiksnorm, dan is deze voor een periode van twee jaar goedgekeurd.  

De kunstgrasvelden in Koggenland zijn aangelegd in de periode 2009-2011. Een veld wordt 

afgeschreven in tien jaar. De kunstgrasvelden in Koggenland worden intensief gebruikt. Hierdoor 

neemt de kwaliteit van de toplagen af. In 2022 zijn alle kunstgrasvelden in Koggenland gekeurd 

op het voldoen aan de gebruiksnorm van de KNVB. Met uitzondering van het halve kunstgrasveld 

bij SC Dynamo voldeden alle velden aan de gebruiksnorm. Dit betekent dat er tot en met 30 juni 

2024 KNVB wedstrijden op mogen worden gespeeld.   

 

Extra keuring toplaag kunstgrasvelden 

Ondanks het feit dat de velden zijn goedgekeurd, bleef het verzoek vanuit de sportverenigingen 

om de toplaag van de kunstgrasvelden te vervangen onverminderd groot. Daarom heeft het 

college begin 2023 besloten om een extra keuring te laten uitvoeren om een tussenstand van de 

kwaliteit te verkrijgen. Uit deze keuring blijkt dat de schokabsorptie op het veld van Victoria O 

en Kwiek ’78 op alle plekken voldoende is. Echter, het verschil tussen de hoogste en laagste 

waarde is te groot. Hierdoor scoort het veld op tolerantie absorptie een onvoldoende. Het veld 

van Kwiek ’78 scoort ook onvoldoende op tolerantie absorptie. Aanvullend scoort dit veld een 

onvoldoende op stroefheid. Het halve veld van Dynamo scoort het slechtst. Dit is verklaarbaar 

omdat het veld zeer intensief wordt gebruikt. Het veld wordt naast de voetbalvereniging 

gebruikt door scholen, buitenschoolse opvang en voor recreatie. 
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Advies vervanging toplaag kunstgrasvelden en intensivering onderhoud 

De voetbalverenigingen hebben de wens uitgesproken om de kunstgrasvelden te behouden. 

Ondanks de hogere kostprijs ten opzichte van natuurgrasveld (factor 2,5x zo hoog) biedt een 

kunstgrasveld veel voordelen ten opzichte van een natuurgrasveld. Allereerst is er meer 

continuïteit in bespeelbaarheid, omdat een kunstgrasveld minder gevoelig is voor 

weersinvloeden. Ten tweede kunnen activiteiten strakker na elkaar worden ingepland, omdat 

een kunstgrasveld vrijwel onbeperkt bespeelbaar is. Tot slot hoeft op een kunstgrasveld geen 

belijning te worden aangebracht. Dit is een intensieve vrijwilligerstaak die lang niet bij alle 

verenigingen kan worden ingevuld. 

Een extern adviesbureau gaat een rapport opleveren over de vervanging van de toplaag van de 

kunstgrasvelden. Naast een financieel advies wordt ook een toekomstperspectief geschetst. 

Belangrijk onderdeel hiervan is de keuze voor een type toplaag. De besluitvorming over het 

vervangen van de toplaag van kunstgrasvelden staat geagendeerd op de raadsvergadering van 

oktober. 

Tot een nieuwe toplaag is gerealiseerd, wordt het onderhoud aan de kunstgrasvelden 

geïntensiveerd. De conditie van de velden wordt hiermee tijdelijk verbeterd, maar door bespeling 

gaat het veld snel weer achteruit. 

 

Planning 

Er wordt gestreefd om de toplaag van alle kunstgrasvelden in de tijdsperiode december 2023 tot 

en met april 2024 te vervangen. 
 


